
 

 

 

ZÁPIS 

z 9. řádného zasedání Vědecké rady Fakulty Strojní TUL 
konaného dne 29. listopadu 2023 

 
Členové vědecké:  

Přítomni:        Omluveni:  

Ing. Luboš Běhálek, Ph.D.       Ing. Jiří Drbout  
prof. Ing. Jaroslav Beran, CSc.      prof. Ing. Karel Fraňa, Ph.D. 
doc. Ing. Martin Bílek, Ph.D.       prof. Ing. Ludmila Kučerová, Ph.D. 
doc. Ing. Jan Boháček, Ph.D.      prof. Ing. Vladislav Laš, CSc.  
prof. Ing. Robert Čep, Ph.D.       doc. Ing. Martin Luxa, Ph.D. 
prof. Ing. Nikolaj Ganev, CSc.       prof. Ing. Miroslav Mϋller, Ph.D. 
doc. Ing. Dora Kroisová, Ph.D.      prof. Ing. Milan Růžička, CSc.  
prof. Dr. Ing. Petr Lenfeld 
doc. Ing. Petr Lepšík, Ph.D.  
prof. Ing. Petr Louda, CSc. 
prof.  RNDr. David Lukáš, CSc. 
doc. Ing. Miroslav Malý, CSc. 
doc. Ing. Jaromír Moravec, Ph.D. 
prof. Dr. Ing. Pavel Němeček 
prof. Ing. Petr Noskievič, CSc. 
prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. 
prof. Ing. Lubomír Pešík, CSc. 
prof. Ing. Iva Petríková, Ph.D. 
prof. RNDr. Jan Picek, CSc. 
prof. Ing. Zdeněk Plíva, Ph.D. 
Ing. Pavel Šimák 
prof. RNDr. Petr Špatenka, CSc. 
doc. Ing. Jan Valtera, Ph.D. 
doc. Ing. Jiří Vejvoda, CSc.  
prof. Ing. Tomáš Vít, Ph.D. 
 
Členové habilitační komise a oponenti – habilitační řízení dr. Jána Majerníka 

Přítomni:        Omluveni:  

prof. Ing. Iva Nová, CSc.       prof. Ing. Štefan Michna, Ph.D. 
doc. Ing. Aleš Herman, Ph.D. 
doc. Ing. Petr Lichý, Ph.D. 
doc. Ing. Jiří Machuta, Ph.D.        
prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. 
doc. Ing. Jitka Podjuklová, CSc. 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
1. Zahájení a schválení programu 

Děkan uvítal přítomné a na úvod poblahopřál prof. Ing. Ivě Petríkové, Ph.D. ke jmenování profesorem. 
Dále poblahopřál prof. RNDr. Davidovi Lukášovi, CSc. k ocenění Medailí za zásluhy 1. stupně, které 
převzal z rukou prezidenta republiky. Následně byl představen program jednání a proběhlo hlasování  
o jeho schválení. Program byl všemi přítomnými členy VR FS TUL schválen (24 přítomných členů). 

2. Habilitační řízení – Ing. Jána Majerníka, PhD. 

Děkan přivítal a představil habilitanta, předsedu a členy komise a přítomné oponenty habilitační práce  
a dále rektora VŠTE v Českých Budějovicích doc. Ing. Vojtěcha Stehela MBA, Ph.D.  

Předsedkyně:   prof. Ing. Iva Nová, CSc. – FS TUL  
Členové:   doc. Ing. Jiří Machuta, Ph.D. – ŠKODA AUTO a. s.  
    prof. Ing. Štefan Michna, Ph.D. – UJEP v Ústí nad Labem 

  prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. – VŠCHT v Praze 
doc. Ing. Jitka Podjuklová, CSc. – VŠTE v Českých Budějovicích 

 
Habilitační komise jmenovala tyto oponenty habilitační práce: 
Oponenti:   doc. Ing. Aleš Herman, Ph.D. – FS ČVUT v Praze 
    Doc. Ing. Petr Lichý, Ph.D. – VŠB – TU v Ostravě 

prof. Ing. Štefan Michna, Ph.D. – UJEP v Ústí nad Labem 
 

Děkan uvedl, že v souladu s Řádem habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem TUL 
proběhla kontrola původnosti habilitační práce a dle výsledku provedené kontroly lze konstatovat,  
že habilitační práce není plagiátem. 
 
Předsedkyně komise prof. Nová seznámila přítomné se stanoviskem habilitační komise ke jmenování 
Ing. Jána Majerníka, PhD. docentem v oboru „Technologie a materiály“. Habilitační komise posoudila 
předložené podklady, odbornou a pedagogickou praxi, pedagogickou a vědeckou způsobilost uchazeče 
a na základě posudků oponentů habilitační práce a výsledků tajného hlasování se usnesla na návrhu, 
že Ing. Ján Majerník, PhD. má být jmenován docentem v oboru „Technologie a materiály“. Jednání  
se dle zápisu zúčastnili 4 členové habilitační komise, kladných hlasů 4, záporných hlasů 0, neplatných 
0. 
 

Děkan následně požádal doc. Podjuklovou, která se nemohla účastnit jednání habilitační komise,  
o vyjádření stanoviska. Doc. Podjuklová potvrdila, že se zcela ztotožňuje se stanoviskem habilitační 
komise. 

 

Děkan vyzval uchazeče, aby seznámil členy vědecké rady s tématem a výsledky své habilitační práce 
nazvané „Vplyv geometrie vtokového systému lajacej formy na akostné vlastnosti tlakových odliatkov“. 
V Průběhu prezentace se k jednání připojil prof. Beran, počet přítomných členů VR se zvýšil na 25. 
Následně přednesli posudky dva přítomní oponenti, kteří i přes řadu výhrad doporučili jmenovat 
uchazeče docentem. Kompletní posudek nepřítomného oponenta prof. Ing. Štefana Michny, Ph.D., 
přečetla předsedkyně habilitační komise prof. Nová. Také tento posudek přes drobné výhrady doporučil 
jmenovat uchazeče docentem. Uchazeč reagoval na otázky oponentů. Do další diskuse  
se zapojili 3 členové VR, k jejich otázkám se uchazeč snažil zaujmout stanovisko. 
 



 
 
 
 
Následovala habilitační přednáška na téma „Zlievarenské vlastnosti materiálov na výrobu odliatkov“.  
 
Po ukončení habilitační přednášky se s dotazem obrátil na uchazeče 1 člen VR, uchazeč dotaz 
zodpověděl. 
 
Nabídky děkana k dalším dotazům či předání důležitých informací využil přítomný rektor VŠTE 
v Českých Budějovicích, který podpořil jmenování dr. Majerníka docentem. 
 
Poté děkan vyzval uchazeče a hosty k odchodu ze zasedání. Vědecká rada pokračovala v uzavřené 
rozpravě. Do diskuse se zapojil 1 člen VR. 
 
Po ukončení rozpravy k tématu následovalo neveřejné zasedání vědecké rady a příprava k hlasování  
o usnesení. Děkan představil členům VR hlasovací lístek. Skrutátory byli navrženi a následně i 23 hlasy 
zvoleni doc. Boháček a doc. Valtera. 
 
V souladu s § 72 odst. 9 zákona č. 111/98 Sb., o vysokých školách, se vědecká rada tajným 
hlasováním usnáší na návrhu, zda uchazeč má být jmenován docentem.  
 
Výsledek tajného hlasování: 

Počet 
členů VR 
FS TUL 

Kvórum 
Přítomní 

členové VR 
FS TUL 

Odevzdané 
hlasy 

celkem 

Z toho: 

Kladné 
hlasy 

Záporné 
hlasy 

Neplatné 
hlasy 

32 17 25 25 13 9 3 

 

Vědecká rada FS TUL se v tajném hlasování usnesla, že uchazeč Ing. Ján Majerník, PhD.  
nemá být jmenován docentem pro obor „Technologie a materiály“ a podle § 72 odst. 10 zákona  
č. 111/98 Sb., o vysokých školách, habilitační řízení zastavuje. 
 
Toto bylo uchazeči po vyzvání k navrácení na zasedání oznámeno panem děkanem. 
 
Vzhledem k dalším pracovním povinnostem opustil zasedání doc. Malý, počet přítomných členů VR  
se snížil na 24. 
 

3. Informace o akreditacích habilitačních a jmenovacích řízení a o Institucionální akreditaci 

Děkan informoval přítomné o stavu akreditací, které VR projednávala a schvalovala v průběhu roku 
2023.  

 

Akreditace pro doktorské studijní programy „Technologie a materiály“ a „Konstrukce strojů a zařízení“ 
byly NAÚ uděleny na 10 let.  

 

Akreditace pro habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem byly NAÚ uděleny pro obory 
„Aplikovaná mechanika“, „Stavba strojů a zařízení“ a „Technologie a materiály“ na 10 let. 

 



 
 

 

 

V rámci žádosti o Institucionální akreditaci proběhla 21. 11. 2023 na FS TUL kontrola Dílčí komise  
pro oblast vzdělávání č. 27 Strojírenství, technologie a materiály. Jednání se zúčastnili také zástupci 
NAÚ. Děkan informoval přítomné o průběhu kontroly a konstatoval, že jednání bylo vedeno 
profesionálně a věcně. 

 
4. Informace o záměru modifikovat BSP Strojírenství 

Děkan krátce informoval přítomné členy VR o profilacích a specializacích BSP na ostatních strojních 
fakultách ČR. Děkan Čep upřesňuje stav na FS VŠB-TUO. Děkan Moravec dodává, že na FS TUL  
už v minulosti proběhla diskuse nad tím, co obsahově patří ještě do bakalářského studijního programu 
a co už by mělo být ve studiu navazujícím, a odkázal také na diskuse v rámci předešlých zasedání VR. 

Pro budoucnost rozvoje BSP jsou na FS aktuálně diskutovány dvě možné varianty. V krátkodobém 
horizontu profilaci stávajícího BSP a v dlouhodobějším horizontu vytvoření nového specializovaného 
BSP. Děkan dodává, že je nutné se zaměřit na nové společenské výzvy, což by mohlo FS pomoci 
k oslovení dalších potenciálních uchazečů o studium. 

Následně předal děkan slovo doc. Kroisové a prof. Lenfeldovi, kteří představili možnou vizi programu 
s pracovním názvem „Udržitelné inženýrství“. V rámci prezentace zaznělo, že by se jednalo  
o mezifakultní bakalářský profesní program, k jehož realizaci by bylo možné využít stávající strukturu 
fakult na TUL. Prof. Lenfeld vznesl do pléna dotaz, zda takový program připravovat, kdy a kým, protože 
bude nutné, aby nový program zastřešila některá z fakult TUL. Potenciální absolventi by našli uplatnění 
ve firmách a společnostech, které budou povinny mít pracovníky zodpovědné za nakládání s odpady  
a jejich eliminací, ve státní správě a samosprávách, v orgánech ochrany přírody a v soukromé sféře. 

Následovala diskuse, do které se zapojilo celkem 14 přítomných členů VR.  

Většina diskutujících se shodla na tom, že se jedná o zajímavou myšlenku. Prof. Novák prezentoval 
zkušenosti z VŠCHT, kde je u podobného programu dlouhodobě velký problém s nízkým počtem 
uchazečů o studium, a dotazuje se, zda existuje představa o počtu uchazečů o studium  
pro prezentovaný program. Prof. Lenfeld reaguje, že cílem není vytvořit program, který by konkuroval 
těm stávajícím, doc. Kroisová doplňuje, že stávající programy jsou zaměřené na chemii a biologii, zde 
je v plánu rozšířit o technologie. 

Další dotazy byly směřovány na možnost zapojení absolventů BSP do studia navazujících programů  
a rozsahu programu vzhledem k šíři potřebných znalostí. Prof. Picek dodává, že riziko spatřuje také 
v tom, aby z důvodu absence matematiky nedocházelo k vytěžování uchazečů současného BSP.  
Prof. Lenfeld reaguje, že se bude jednat o profesního bakaláře, a proto se u většiny absolventů 
nepočítá s dalším studiem v rámci navazujících programů. Studium by pravděpodobně bylo zakončeno 
projektem namísto bakalářské práce, který by byl realizován s konkrétní firmou. Předběžně projevilo 
zájem 12 firem. 

Další členové VR se připojují s dotazem, zda by nebylo smysluplnější vytvořit takový program v rámci 
navazujícího studia. 

V průběhu diskuse opouští jednání doc. Vejvoda a prof. Plíva. Počet přítomných členů VR se snížil  
na 22. 

Děkan poděkoval prezentujícím za připravené podklady a ukončil diskusi. 

 

 



 
 

 

5. Projednání vyhodnocení plnění SZ FS TUL v roce 2023 

Děkan členům VR představil oblasti realizace strategického záměru a shrnul nejdůležitější body, 
kterých bylo v průběhu roku dosaženo. Následně vyzval přítomné k diskusi, do které se zapojili  
3 členové VR. 
 
Prof. Louda zmínil, že v dokumentu chybí některá data. Konkrétně poukazuje na to, že v pedagogické 
oblasti čelí FS TUL pokračujícímu poklesu počtu studentů a snižujícímu se počtu profesorů a studentů 
doktorských studijních programů. V oblasti VaV má fakulta nižší počet výsledků, zejména Jimp  
a špatné hodnocení výsledků nominovaných TUL do M1. 
 
Děkan krátce reagoval. Se snižujícím se počtem studentů technických škol bojuje celá ČR. Počty 
prezentovaných výsledků vycházejí z aktuálních dat v systému Publikace, kam katedry nevkládají data 
průběžně. Je třeba počkat na uzavření RIV za rok 2023, nicméně i vzhledem k výpadku projektů se 
očekává, že dojde k poklesu počtu výsledků. 
 
Následně vystoupil také prof. Vít, který informoval o aktuální situaci na Katedře energetických zařízení.  
 
Děkan informoval, že od 1.12.2023 je vypsáno výběrové řízení na vedoucí/ho. 
 
Vědecká rada tento bod programu projednala. 
 
6. Projednání plánu realizace SZ FS TUL na rok 2024 

Děkan představil členům VR nejzásadnější aktivity plánované k realizaci v rámci oblastí vzdělávání  
a studia; v oblasti vědy, výzkumu a inovací a v oblastech společenská odpovědnost a akademická obec 
a společenství fakulty. 
 
V následné diskusi, do které se zapojili dva členové VR, bylo doporučeno doplnit do SZ stanovisko 
k umělé inteligenci a dále zohlednit nový způsob financování doktorských studijních programů. 
 
Vědecká rada tento bod programu projednala. 
 
7. Různé 

 Plánované termíny zasedání VR 2024 
24. 4. 2024, 25. 9. 2024, 4. 12. 2024 
 

 Ohlédnutí za rokem 2023 
Děkan informoval přítomné o akcích, které proběhly v roce 2023. Informaci doplnil prezentací  
s fotografiemi z proběhlých akcí. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

8. Ukončení zasedání 

 
Předpokládaný termín příštího zasedání je 24. 4. 2024. 
 
 
Zapsal: Ing. Tomáš Kysilka dne 29. 11. 2023                         Schválil: doc. Ing. Jaromír Moravec, Ph.D. 
 
 
Přílohy: 
Prezenční listina 


